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      Protokół nr 6/19 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

w dniu 12 września 2019 r.  

 

Ad 1. 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków 

komisji dokonał przewodniczący komisji Michał Nowak. Przewodniczący stwierdził, że 

zostało osiągnięte kworum oraz że obrady Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta 

Kędzierzyn-Koźle są prawomocne. W chwili stwierdzania prawomocności w obradach 

komisji uczestniczyło 4 radnych. Obrady rozpoczęto 12 września 2019 o godz. 16:00, a 

zakończono o godz. 17:16 tego samego dnia. Obrady odbyły się w sali obrad Urzędu Miasta 

(pok.229). 

W posiedzeniu wzięło udział 4 członków. Obecność członków komisji – wg załączonej listy 

obecności. 

Radny Fabian Pszon był nieobecny. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Zbigniew Romanowicz - sekretarz miasta; 

2. Wojciech Niewiadomski – zastępca kierownika Wydziału Organizacyjnego, 

3. Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-

Koźlu; 

4. Klaudiusz Widera – radca prawny, 

5. wnioskujący wraz z żoną. 

 

 

Ad 2.  

Przyjęcie porządku obrad.  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr 5/19 z dnia 23 maja 2019 r. 

4. Rozpatrzenie wniosku w sprawie odpłatności za obiady w Domu Dziennego Pobytu 

,,Magnolia” przy ul. Grzegorza Piramowicza 27 oraz innych postulatów dotyczących 

polepszenia komfortu życia emerytów podopiecznych domów dziennego pobytu 

w Kędzierzynie-Koźlu.  

5. Rozpatrzenie petycji w sprawie wprowadzenia w życie Polityki Zarządzania Konfliktem 

Interesów dla radnych miejskich, zgodnie z zaleceniami Centralnego Biura 

Antykorupcyjnego zawartymi w dokumencie pt. „Korupcja Polityczna. Wskazówki dla 

przedstawicieli władzy wybieranych w wyborach powszechnych”. 

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

7. Zakończenie obrad. 

 

Wobec braku uwag do przedstawionego porządku obrad, przewodniczący komisji Michał 

Nowak poinformował, że komisja będzie procedować zgodnie z przedstawionym porządkiem 

obrad.  
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Ad 3.  

Przyjęcie protokołu nr 5/19 z dnia 23 maja 2019 r. 

Przewodniczący komisji Michał Nowak wyjaśnił, że projekt protokołu został przesłany 

radnym oraz został zamieszczony na portalu eSesja, zgłoszone przez niego uwagi zostały 

ujęte w protokole, zaproponował głosowanie za przyjęciem protokołu nr 23 maja 2019 r. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu nr 5/19 z dnia 23 maja 2019 r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Katarzyna Dysarz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Ewa Odulińska 

BRAK GŁOSU (1) 

Fabian Pszon 

 

Ad 4. 

Rozpatrzenie wniosku w sprawie odpłatności za obiady w Domu Dziennego Pobytu 

,,Magnolia” przy ul. Grzegorza Piramowicza 27 oraz innych postulatów dotyczących 

polepszenia komfortu życia emerytów podopiecznych domów dziennego pobytu 

w Kędzierzynie-Koźlu (pismo wnioskującego, stanowisko Prezydenta Miasta).  

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że członkowie komisji otrzymali 

wniosek, zapytał o intencje, gdyż z pisma to nie wynika. Zapytał czy Państwo o coś 

wnioskują, czy mają jakiś postulat, czy chcą złożyć skargę którą komisja rozstrzygnie czy jest 

zasadna lub niezasadna.  

 

Wnioskujący poinformował, że wraz z żoną w terminie o października 2018 r.  

z do kwietnia br. korzystał z obiadów w DDP, ustalili z żoną, że złożą skargę tzw. petycję, bo 

zażyli dużo upokorzeń. Kierownictwo DDP nie miało dla nich czasu i nie chcieli z nimi 

rozmawiać.  

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak poprosił o stanowisko strony urzędowej.  

 

Zbigniew Romanowicz sekretarz miasta poinformował, że służby prezydenta miasta, po 

zapoznaniu się z pismem rozpoznały w nim kilka elementów. W tym również min komponent 

skargowy, który dot. działań pracowników MOPS, który został przekazany do dyrektora 

MOPS, który zajął stanowisko w tej kwestii. Pozostała część pisma dotyczy wielu postulatów, 

czyli zasad odpłatności, organizowania spotkań seniorów, pewnych technicznych zasad 

funkcjonowania zasad DDP oraz komunikacji publicznej które znajdują się w gestii 

Prezydenta Miasta. Wobec czego Prezydent Miasta uznając, że zgłoszone w piśmie postulaty 

są wnioskiem, poza informacją skargą którą Dyrektor MOPS samodzielnie rozpatrzył, 

wskazał, iż w kompetencji Rady Miasta i w ramach właściwości należą zasady ustalania 

zasad odpłatności za pobyt, w tym wyżywienie w domach dziennego pobytu, nie znajduje 

przesłanek do zmiany zasad ponoszenia odpłatności za wyżywienie w tych domach 

określonych Uchwałą Nr XXXVIII/339/2004. W piśmie z 9 lipca br. Prezydent Miasta 

wskazała, że rada miasta może dokonać zmian w zapisach uchwały kiedy zajdą przesłanki.  

przyjęcie, iż Przewodniczący Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle w oparciu  

o art. 19  ust. 2 U.s.g. oraz art. 253  §  Kpa, w ramach organizacji pracy rady uprawniony jest 

do uzgodnienia z radnymi terminów spotkań Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z mieszkańcami, 

postulowanych we wniosku.  
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Kolejno sekretarz miasta odniósł się do zgłoszonego postulatu o organizację spotkań z 

parlamentystami wyjaśniając, że Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle nie jest organem właściwym  

do rozpatrzenia wniosku w zakresie organizacji spotkań z parlamentarzystami oraz innymi 

osobami działającymi w sferze publicznej, do rozpatrzenia którego uprawnieni  

są parlamentarzyści oraz właściwe osoby działające w sferze publicznej i na pewno nie w 

DDP. Wobec czego Prezydent Miasta wnosi o zajęcie stanowiska, iż Rada Miasta jest 

organem właściwym tylko w ramach swoich kompetencji do organizacji pracy rady.  

W przedmiocie dodatkowych połączeń komunikacyjnych Prezydent Miasta poinformowała, 

że Rada Miasta nie jest organem właściwym do rozpatrzenia wniosku w zakresie utworzenia 

dodatkowych połączeń komunikacji publicznej do cmentarzy komunalnych, do rozpatrzenia 

którego uprawniony jest Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle w trybie określonym w 

przepisach o publicznym transporcie zbiorowym. Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle 

rozpatrzyła pozytywnie wniosek grupy radnych w zakresie zapewnienia dodatkowych 

połączeń komunikacji publicznej na cmentarz komunalny przy ul. Cmentarnej w os. Południe.   

uruchomiono czasowe połączenie komunikacyjne.  

W przedmiocie wydłużenia prac DDP, Prezydent Miasta wnosi o zajęcie stanowiska, iż Rada 

Miasta jest organem właściwym wydłużenia godzin otwarcia DDP Magnolia, organizowania 

przez DDP Magnolia częstszych wyjazdów do teatru, operetki oraz na 1-dniowebwycieczki 

do innych miast; do rozpatrzenia których uprawniony jest Dyrektor MOPS, działający w 

ramach stosownego pełnomocnictwa udzielonego przez Prezydenta Miasta Kędzierzyn-

Koźle.  

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak zapytał się sekretarza miasta, iż w przedstawionym 

piśmie komponent skargowy został już przez rozpatrzony przez Dyrektor MOPS, 

funkcjonowanie DDP również nie zależy od kompetencji Rady Miasta. Od organu 

prowadzącego. Rady Miasta może jedynie dokonać zmian w kwestii zmiany zasad 

odpłatności za wyżywienie w domach dziennego pobyt określonych Uchwałą Nr 

XXXVIII/339/2004. 

 

Sekretarz miasta wyjaśnił, że prezydent miasta po analizie, nie znajduje przesłanek do zmiany 

zasad ponoszenia odpłatności za wyżywienie w tych domach określonych Uchwałą  

Nr XXXVIII/339/2004. Kompletne stanowisko Prezydenta Miasta zostało przedstawione 

Państwu w dniu 9 lipca br., stanowisko jest zwięzłe składało się tylko z krótkiej 

pięciopunktowej odpowiedzi. Poinformował, że organ przygotował również obszerniejsze 

stanowisko, w brzmieniu: 

1. Wnosi się o przyjęcie, iż Rada Miasta w ramach swojej właściwości do ustalania zasad 

odpłatności za pobyt, w tym wyżywienie w domach dziennego pobytu, nie znajduje 

przesłanek do zmiany zasad ponoszenia odpłatności za wyżywienie w tych domach 

określonych Uchwałą Nr XXXVIII/339/2004. 

 

2. Wnosi się o przyjęcie, iż Przewodniczący Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle w oparciu  

o art. 19  ust. 2 U.s.g. oraz art. 253  §  Kpa, w ramach organizacji pracy rady uprawniony jest 

do uzgodnienia z radnymi terminów spotkań Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z mieszkańcami, 

postulowanych we wniosku.  

Wnosi się o przyjęcie, iż Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle nie jest organem właściwym  

do rozpatrzenia wniosku w zakresie organizacji spotkań z parlamentarzystami oraz innymi 

osobami działającymi w sferze publicznej, do rozpatrzenia którego uprawnieni  

są parlamentarzyści oraz właściwe osoby działające w sferze publicznej.  

 

3. Wnosi się o przyjęcie, iż Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle nie jest organem właściwym  

do rozpatrzenia wniosku w zakresie utworzenia dodatkowych połączeń komunikacji 



 4 

publicznej do cmentarzy komunalnych, do rozpatrzenia którego uprawniony jest Prezydent 

Miasta Kędzierzyn-Koźle w trybie określonym w przepisach o publicznym transporcie 

zbiorowym. Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle rozpatrzyła pozytywnie wniosek grupy 

radnych w zakresie zapewnienia dodatkowych połączeń komunikacji publicznej na cmentarz 

komunalny przy ul. Cmentarnej w os. Południe.    

 

4. Wnosi się o przyjęcie, iż Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle nie jest organem właściwym  

do rozpatrzenia wniosku w zakresie: 

 1) wydłużenia godzin otwarcia DDP Magnolia; 

 2) organizowania przez DDP Magnolia częstszych wyjazdów do teatru, operetki oraz 

 na 1-dniowe wycieczki do innych miast;  

do rozpatrzenia których uprawniony jest Dyrektor MOPS, działający w ramach stosownego 

pełnomocnictwa udzielonego przez Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle.  

Sekretarz Miasta przekazał odczytany dokument ( w formie pisemnej) przewodniczącemu 

komisji.  

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że nie zgadza się z przedstawionym w 

piśmie argumentem dot. zapraszania do DDP radnych lub parlamentarzystów. Poinformował, 

że od wielu lat jest radnym, nigdy nie dostał takiego zaproszenia, gdyby takie zaproszenie 

dostał, chętnie by je przyjął i skorzystałby, deklaruje, że pozostali radni również chętnie by 

skorzystali. Kolejno wyjaśnił, że organizowanie spotkań w budynkach użyteczności 

publicznej z parlamentarzystami w DDP przez ich pensjonariuszy nie jest dopuszczalne, w 

tym zakresie przychyla się do stanowiska urzędu. Zaapelował o korzystanie z połączeń 

komunikacji publicznej na cmentarz komunalny przy ul. Cmentarnej w os. Południe.  

Wyjaśnił, że radni nie mogą ingerować w skład posiłków, jest to w kwestii Domu Dziennego 

Pobytu.  

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak oddał głos wnioskującemu. 

 

Wnioskujący ponownie poinformował, że wraz z żoną w czasie korzystania z obiadów, zażyli 

dużo upokorzeń. Poinformował o otrzymanej w październiku br. decyzji dot. dochodów oraz 

kryterium oraz podwyżce w wysokości 150%, dodał, że nie zna kwoty kryterium. Uważa, że 

po każdej podwyżce kryteria należy zmieniać, widzi winę MOPS. Uważa, że kierownictwo 

DDP traktowało ich niegrzecznie, poprzednia pani kierownik była dla nich miła. 

Poinformował, również, że nie wie gdzie może spotkać parlamentarzysty, nie wie na kogo 

głosować.  

 

Małgorzata Lipczyńska zapytała czy inni pensjonariusze Domu Dziennego Pobytu zgłaszali  

takie problemy. Proponuje, aby pensjonariusze kiedy chcieliby porozmawiać z politykiem 

bądź radnym, samodzielnie napisali pismo i zaprosili tę osobę, z którą chcieliby porozmawiać 

i spotkali się na neutralnym gruncie. Ta inicjatywa należy po stronie samych pensjonariuszy.  

 

Wnioskujący poinformował, że wraz z żoną nie korzystają już z obiadów. W autobusie 

dowiedział się o wycieczce z innego DDP do Moszczanki na spotkanie z parlamentarzystami.  

 

Danuta Ceglarek dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej poinformowała, że jest to 

jedyna skarga i w takim obszernym zakresie. Wyjaśniła, że w DDP sposobem komunikacji są 

zebrania raz na kwartał z otwartą dyskusją, również  pensjonariusz może wykorzystać każdy 

moment by zadać  pytanie. Na wszystkie pytania  pensjonariusze otrzymują odpowiedz każdy 

problem jest wyjaśniony przez kierownictwo. Przez pewien okres dyrektor DDP Magnolia 

Wrzos przebywała na chorobowym, kolejno przeszła na emeryturę lecz został wyłoniony 
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nowy dyrektor, który od września zarządza tą placówką. Ponownie zaprosiła wnioskującego 

wraz z żoną do korzystania z obiadów w DDP Magnolia Wrzos. W czasie trwania kampanii 

wyborczej w DDP nie organizuje się spotkań z politykami, lecz jest taka możliwość po 

okresie kampanii, na wniosek pensjonariuszy. Dla pensjonariuszy ważniejsze są spotkania z 

lekarzami lub fizjoteraupełtami.  Poinformowała, że gdyby zaszła potrzeba wyraziłaby zgodę 

na zoorganizowanie spotkania takiego spotkania.  

 

Radna Małgorzata Lipczyńska zapytała się wnioskujących czy uczestniczyli w zebraniach 

kwartalnych w DDP. 

 

Wnioskujący poinformował, że wraz z żoną uczestniczył w zebraniach, tylko nie podobały 

mu się szkolenia historyczne dot. PRL, szkolący przedstawiał swój pogląd, nie chciał zmienić  

podglądu, a on ma odrębne zdanie w tym temacie.   

 

Radna Małgorzata Lipczyńska dopytała się wnioskujących czy w czasie tego zebrania z ich 

strony wychodziły konkretne propozycje spotkań lub propozycje wycieczek.      

 

Wnioskujący poinformował, że z prelegentem dot. historii chciał pojąc dyskusję, lecz 

prelegent nie chciał zmienić zdania w kwestii historycznych.  

 

Dyrektor MOPS wyjaśniła, że pensjonariusze mają możliwość wyboru tematów spotkań i 

wykładów, wnioskujący akurat wybrał wykład dot. historii. Uważa, że z prelegentem 

emerytowaną panią nauczycielką można podjąć dyskusję, lecz czy jest to powód do 

zgłoszenia zarzutu. Wyjaśniła, że dla pensjonariuszy organizowane są jednodniowe, niedrogie 

wycieczki, na miarę ich możliwości finansowych, pensjonariuszy nie stać na kilkudniowe 

wycieczki. Lecz w DDP ma siedzibę Związek Emerytów i Rencistów który oferuje wycieczki 

wielodniowe lub zagraniczne. Jeżeli wnioskujący mają potrzebę ciekawszych wycieczek to w 

mieście jest możliwość skorzystania, lecz do tych form rekreacji nie ma dofinansowania. 

 

Wnioskujący poinformował, że jako Prezes Ligi Ochrony Przyrody zamierzał też wygłosił w 

tym temacie wykład, skoro członkowie DDP są wielką rodziną.  

 

Danuta Ceglarek dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej poinformowała, że na 

bieżąco monitorowała sytuację w każdym DDP, a od września br. jest nowy dyrektor DDP.  

Dodała, że wnioskujący są w sytuacji zawieszenia,  nie złożyli  rezygnacji, ponownie 

zaprosiła  państwa do korzystania z DDP. Zadeklarowała propozycję rozmowy. Proponuje po 

kampanii wyborczej, zadać pensjonariuszom pytanie, czy życzą sobie spotkania z politykiem 

lub inną ważną osobistością.   

 

Radna Ewa Odulińska poinformowała, że jest zdziwiona wnioskiem, ponieważ od wielu lat 

bywa w DDP, uczestniczy w wielu spotkaniach, koncertach, trudno jej uwierzyć z 

przedstawionym wnioskiem,  gdyż sytuacje które ona widziała były poprawne, pensjonariusze 

tworzą zgraną grupę, wspólnie koncertują, tworzą wspaniałe prace artystyczne. Proponuje 

wnioskującemu, aby w czasie zebrania, zgłosił propozycję spotkania z politykiem, oraz zadał 

pytanie pensjonariuszom czy inni uczestnicy chcieliby spotkania z politykami. Również 

zaproponowała, by wnioskujący ponownie skorzystali z  oferty DDP, w nowej 

rzeczywistości.  

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że jeżeli wnioskujący życzy sobie 

spotkań z radnymi, jest Przewodniczący Rady Miasta oraz poszczególnie radni, pan 
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zorganizuje salę,  to radni chętnie przyjadą. Również może poprosić o spotkanie lokalnych 

szefów innych opcji politycznych. Poprosił, aby nie skarżyć się tylko proponuje rozmowę.   

 

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że sekretarz miasta odczytał obszerne 

stanowisko do uchwały, przedstawił w skrócie wniosek:  

1. Wnosi się o przyjęcie, iż Rada Miasta w ramach swojej właściwości do ustalania zasad 

odpłatności za pobyt, w tym wyżywienie w domach dziennego pobytu, lecz dyrektor MOPS. 

wzięć nie znajduje przesłanek do zmiany zasad ponoszenia odpłatności za wyżywienie w tych 

domach określonych Uchwałą Nr XXXVIII/339/2004. 

 

2. Wnosi się o przyjęcie, iż Przewodniczący Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle w oparciu  

o art. 19  ust. 2 U.s.g. oraz art. 253  §  Kpa, w ramach organizacji pracy rady uprawniony jest 

do uzgodnienia z radnymi terminów spotkań Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z mieszkańcami, 

postulowanych we wniosku.  

Wnosi się o przyjęcie, iż Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle nie jest organem właściwym  

do rozpatrzenia wniosku w zakresie organizacji spotkań z parlamentarzystami oraz innymi 

osobami działającymi w sferze publicznej, do rozpatrzenia którego uprawnieni  

są parlamentarzyści oraz właściwe osoby działające w sferze publicznej.  

3. Wnosi się o przyjęcie, iż Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle nie jest organem właściwym  

do rozpatrzenia wniosku w zakresie utworzenia dodatkowych połączeń komunikacji 

publicznej do cmentarzy komunalnych, do rozpatrzenia którego uprawniony jest Prezydent 

Miasta Kędzierzyn-Koźle w trybie określonym w przepisach o publicznym transporcie 

zbiorowym. Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle rozpatrzyła pozytywnie wniosek grupy 

radnych w zakresie zapewnienia dodatkowych połączeń komunikacji publicznej na cmentarz 

komunalny przy ul. Cmentarnej w os. Południe.    

4. Wnosi się o przyjęcie, iż Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle nie jest organem właściwym  

do rozpatrzenia wniosku w zakresie: 

 1) wydłużenia godzin otwarcia DDP Magnolia; 

 2) organizowania przez DDP Magnolia częstszych wyjazdów do teatru, operetki oraz 

 na 1-dniowe wycieczki do innych miast;  

do rozpatrzenia których uprawniony jest Dyrektor MOPS, działający w ramach stosownego 

pełnomocnictwa udzielonego przez Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle.  

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przyjęła wniosek jednogłośnie (4 głosy ,,za”),  

nie znajdując przesłanek do zmian.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

Przewodniczący komisji wnosi, że Rada Miasta jest niewłaściwa wobec postulatów zawartych 

w petycji, nie wnosi przesłanek do zmiany.  

Przewodniczący poprosił Prezydent Miasta o pomoc w przygotowaniu projektu uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Katarzyna Dysarz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Ewa Odulińska 

BRAK GŁOSU (1) 

Fabian Pszon 

Przewodniczący komisji zwrócił się o udzielenie pomocy przez Prezydenta Miasta  

w przygotowaniu projektu uchwały.  
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Ad 4. 

Rozpatrzenie petycji w sprawie wprowadzenia w życie Polityki Zarządzania Konfliktem 

Interesów dla radnych miejskich, zgodnie z zaleceniami Centralnego Biura Antykorupcyjnego 

zawartymi w dokumencie pt. „Korupcja Polityczna. Wskazówki dla przedstawicieli władzy 

wybieranych w wyborach powszechnych” (petycja oraz stanowisko stanowi załącznik do nin. 

protokołu). 

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że ww. petycja została masowo 

przesłana w formie e-mail oraz sprecyzowana kolejnym e-mailem, do większości 

samorządów w Polsce, przygotował ją radca prawny z Lublina, niektóre samorządy ją już 

rozpatrzyły. Dodał, że  korupcja jest problemem ważkim i istotnym, lecz będąc piąty rok 

radnym nie do końca uważa, że bycie radnym  jest ,,meritum - centrum” zjawisk 

korupcyjnych. Uważa, że radny gminny nie jest szczególnie podatny na korupcję.  

Nie wyobraża sobie przekupienia większości w radzie. Nie jest to  sejm. Radni mają szereg 

uregulowań  w statucie gminy. Uważa, że urzędnicy i wydziału urzędu gminy są na to 

szczególnie narażone. Poprosił sekretarza miasta o przedstawienie stanowiska urzędu.  

 

Zbigniew Romanowicz - sekretarz miasta poinformował, że treść petycji ma charakter oferty 

handlowej. Petycja została rozesłana po wszystkich urzędach, szczególnie po urzędach 

obsługujących jednostki samorządu terytorialnego. Poinformował, że po otrzymaniu 

pierwszej wiadomości petycji dot. pracowników samorządowych, zostało przygotowane 

stanowisko, lecz petytor zmienił treść petycji na dotyczące radnych. Wyjaśnił, że radni oraz 

pracownicy urzędów podlegają zapisom ustawy precyzyjnie regulującej nakazały i zakazy 

pracowników samorządowych i radnych. Prezydent Miasta w swoim stanowisku uważa, że 

nie ma podstaw prawnych, aby rada miasta stanowiła odrębne przepisy, które by zawierały 

mechanizmy antykorupcyjne, ponieważ te mechanizmy, przepisy są zawarte w ustawie i w 

zapisach o samorządzie gminnym. Również prezydent miasta nie ma podstaw pranych i 

mechanizmów, które wykraczałyby poza nakazy i zakazy dot. dodatkowych zajęć oraz zakazu 

prowadzenia działalności gospodarczej. Jest to materiał szkoleniowy, sporządzony zg. z 

wytycznymi Centralnego Biura Antykorupcyjnego, po przyjęciu ww. petycji, urząd 

otrzymałby ofertę przeprowadzenia szkolenia bądź opracowania zasad w postaci regulaminu. 

Prezydent miasta nie widzi podstaw oraz nie ma postaw prawnych do przejęcia ww. petycji. 

Wnosi o przyjęcie przez komisję stanowiska, że realizacja tej petycji, nie znajduje realizacji w 

obowiązujących przepisach prawa.  

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak otworzył dyskusję.  

 

Radna Katarzyna Dysarz poinformowała, że zgadza się z przedstawionym stanowiskiem, 

również uważa, że jest to oferta szkoleniowa. Uważa, że tworzenie dodatkowych przepisów 

do obowiązujących przepisów, jest niepotrzebne, radni znają przepisy, jest za przyjęciem 

stanowiska prezydenta miasta.  

 

Radna Ewa Oduińska również popiera przedstawione stanowisko prezydent miasta oraz 

przedmówców, uważa, że nie trzeba tworzyć uchwały, aby radni byli rzetelni, uczciwi i 

etycznym.  

 

Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że zgadza się ze stanowiskiem 

przedstawionym przez prezydent miasta. Zgłosił wniosek: o negatywne rozpatrzenie  

ww. petycji. 

 

W związku z problemem technicznym i obsługi poprosił o reasumpcje głosowania.   
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Głosowano wniosek w sprawie: 

reasumpcja głosowania , poprzedniego wniosku ze względu na problemy techniczne ze 

sprzętem ,,Przewodniczący komisji wnosi, o negatywne rozpatrzenie petycji”.  

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Katarzyna Dysarz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Ewa Odulińska 

NIEOBECNI (1) 

Fabian Pszon 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przyjęła wniosek jednogłośnie (4 głosy ,,za”). 

 

Przewodniczący komisji zwrócił się o udzielenie pomocy przez Prezydenta Miasta  

w przygotowaniu projektu uchwały.  

 

Ad 5. 

Sprawy bieżące i wolne wnioski.  

 

Przewodniczący poinformował, że termin kolejnej komisji zostanie ustalony, jeżeli wpłyną 

dokumenty.  

 

 

Ad 6.  

Zakończenie obrad.  

 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad, przewodniczący komisji Michał 

Nowak o godz. 17:16 zamknął posiedzenie komisji. 

 
Protokołowała  

Anna Dworaczek 

 


